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PREKSINOĆ ODRŽANA ZADNJA SJEDNICA SKUPŠTINE ISTARSKE ŽUPANIJE U 
OVOM SAZIVU 

Koza u grbu Istre, a kozje mlijeko istarski brand 

Na kraju mandata su sve odluke donesene jednoglasno pa tako i Istarska kulturna 
strategija i Strateški program ruralnog razvoja Istre do 2013. 

 

PAZIN -  
Na završetku mandata vijećnici Skupštine Istarske 
županije su preksinoć u Pazinu sve odluke donijeli 
jednoglasno i uglavnom bez veće rasprave. Uredno 
su posao do kraja na sjednici Skupštine koja je bila 
neuobičajeno kratka (manje od 3,5 sati) odradili 
vladajući iz IDS-a i SDP-a dok se dio opozicije 
raspršio nakon aktualnog sata. Otišli su šef Zelene 
stranke - zelene alternative Josip Anton Rupnik i 
uvijek razgovorljiv ISDF-ovac Damir Radnić. HDZ-
ovci su imali opravdanje jer je istovremeno u 
Spomen domu trajala fešta za 19. godina HDZ-a u 
Istri pa je stranku u Skupštini ostao »braniti« tek 
Darko Jergović. Jakovčić je pak rekao da odlazi zbog TV intervjua nakon što je uvodno 
govorio o Istarskoj kulturnoj strategiji.Uz tu kulturnu strategiju Istra ima i Strateški program 
ruralnog razvoja do 2013. i Program podizanja dugogodišnjih nasada s modelom 
sufinanciranja i koncepcijom provedbe do 2020. 
- Istra je i ostaje europski kulturni laboratorij par excellence, tvrdi istarski župan Ivan 
Jakovčić. Članica Županijskog poglavarstva Lucija Debeljuh je Istarsku kulturnu strategiju 
nazvala konsenzusom struke i politike, ali i konsenzusom unutar struke. Strategija je nastala 
na temelju dogovora na čemu se radilo šest mjeseci pa v. d. pročelnika Odjela za kulturu 
Vladimir Torbica vjeruje da će biti uspješno odrañena. Kultura je uglavnom uvijek na začelju 
pa je Lino Dobrila (Klub SDP-a) ukazao na problem osiguranja novca za realizaciju 
programa. 

Na dnevni red došla i poljoprivreda 

Pri donošenju paketa programa vezanih za poljoprivredu zamjenik župana Valerio Drandić je 
istaknuo da je zadnjih desetljeća u Istarskoj županiji prepoznat značaj i potencijali 
poljoprivrede i da Istra prednjači u Hrvatskoj, a po nekim proizvodima je konkurentna i u 
Europi. 
Na Strateškom programu ruralnog razvoja Županije od 2008. do 2013. se radilo tri godine, na 
njemu je direktno ili indirektno bilo angažirano 300-tinjak osoba i ovaj je dokument važan 
zbog dobivanja novca iz pretpristupnih fondova Europske unije. Detaljno je o njemu govorio 
dr. Vjekoslav Par s Agronomskog fakulteta iz Zagreba kao voditelj projekta. Postavljena je 
vizija da su do 2013. ostvarene osnovne pretpostavke održivog razvoja, da se optimalno 
koriste razvojni potencijali i da su ruralna područja vitalna, privlačna za život i rad te s 
jednakim gospodarskim mogućnostima za sve stanovnike ruralnih područja. To je bio temelj 

 

 



za odreñivanje pet strateških ciljeva meñu kojima su i stvaranje uvjeta za povratak 
stanovništva u ruralna područja, ali i zaštita i očuvanje kulturnog nasljeña te održiva uporaba 
prirodnih resursa, očuvanje i zaštita prirode i okoliša. Detaljno su obrañene mjere za 
poboljšanja stanja u 11 područja od ekološke proizvodnje i unapreñenja proizvodnje 
autohtonih suvenira do unapreñenja ruralnog turizma. Dr. Par kao najznačajniju ističe ulogu 
ljudskih potencijala. Strategija će se analizirati svake dvije godine. 
Fabio Jeličić (IDS) je rekao da se iz javnih izvora neće financirati oni programi koji nisu 
sukladni ovoj strategiji. Petra Radetića (SDP) smeta što se vezano uz golf igrališta govori o 
»mnogostrukim pratećim i smještajnim sadržajima« dok je Vladimir Gašparini (ISDF) uz 
pohvale ukazao na manjkavosti u vezi s mjerama unapreñenja ribarstva. Klara Grahovac 
(IDS) ukazuje na to da ima čak 19 pojavnih oblika ruralnog turizma, da je jedan i agroturizam 
i da sada u Istri ima 16 agroturističkih domaćinstava. 

Saditi smokve, kestene i žižule 

Dr. Zoran Grgić s Agronomskog fakulteta u Zagrebu predstavio je studiju koja je analizirala 
ekonomsku efikasnost proizvodnje mlijeka i pretpostavke održivog razvoja takve proizvodnje 
u Županiji. Podaci pokazuju da je u Istri otkupna cijena mlijeka 20 lipa manja nego drugdje u 
Hrvatskoj dok su za 15 lipa veći troškovi nego drugdje. A fali i radne snage te novca za 
modernizaciju. Pročelnik Odjela za poljoprivredu Milan Antolović veli da Istra ima idealne 
uvjete za razvoj stočarstva. Lino Roša (HSU) predlaže da se apostrofira proizvodnja kozjeg 
mlijeka koje je kvalitetnije od kravljeg i koje, po njemu, treba postati brend Istarske županije 
koja u grbu ima kozu. 
U 14 godina je putem županijskog Fonda za razvoj poljoprivrede i agroturizma plasirano 
91,89 milijuna kuna kroz 813 kredita od čega 36 s OTP bankom, informirao je voditelj Fonda 
Mladen Milohanić istakavši povoljne uvjete takvih kredita te da je Fond jedan od 
najkvalitetnijih programa koje je Županija donijela. Antolović je govoreći o programu 
podizanja dugogodišnjih nasada do 2020. rekao da se predviña da se takve površine 
udvostruče te se planira i revitalizacija zapostavljenih voćnih vrsta poput smokve, lješnjaka, 
trešanja, žižula, kestena… Zadnjih godina se godišnje zasadi 100-ak hektara novih vinograda 
(ulaskom u Europsku uniju uvodi se kvota i za vinograde) i 300-tinjak hektara maslinika. 
Predložen je nastavak već isprobanog modela sufinanciranja sadnica po kojem po trećinu daju 
Županija, općine i gradovi te poljoprivredna udruženja. 
 
 

Gracijano Kešac v. d. ravnatelja Povijesnog muzeja Istre 

Davor Mandić je jednoglasno razriješen s mjesta ravnatelja Povijesnog muzeja Istre u Puli i 
za v. d. ravnatelja na rok od najduže šest mjeseci imenovan je Gracijano Kešac, kustos u tom 
muzeju. Na natječaj su se javili Mandić i Kešac. Stručno vijeće nije bilo zadovoljno radom 
ravnatelja Mandića. Na sjednici Skupštine rasprave nije bilo dok se na onoj Komisije za izbor 
i imenovanje sadašnjem v. d. ravnatelja zamjerio nastup u medijima prije imenovanja. 
 

 
 

Knjiga kao roñendanski dar Perušku 

Budući da je ovo bila zadnja sjednica Skupštine u ovom sazivu, sa svih su strana pljuštale 



zahvale čak i novinarima koji prate njen rad. Predsjednik Skupštine Anton Peruško je rekao 
da se ispričava ako ima onih koji misle da ih je na bilo koji način povrijedio i da ako netko 
misli da je njega povrijedio da on takvima oprašta. Drandić je otkrio da Peruško ima roñendan 
pa je na dar dobio knjigu. Uslijedilo je zajedničko fotografiranje i degustacija proizvoda od 
istarskog goveda i istarskih vina. 
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